
De gemeenteraad wenst u fijne 
kerstdagen en een mooi en gezond 2022

Initiatief van gemeenteraad zet deur open naar nieuwe woonvorm ouderenLisse, dorp in beweging: van Keukenhof naar knarrenhof
Er komt een knarrenhof in Lisse. 
Althans, de gemeenteraad steunt een 
initiatief van de PvdA om te onderzoeken 
of er voor deze woonvorm voor ouderen 
voldoende animo onder de bewoners van 
Lisse is. Op deze raadspagina vertellen 
Guus Mesman (raadslid PvdA) en Loes 
Dockheer (drijvende kracht) over hun 
initiatief.

Knarrenhof, is dat een grap of serieus?
Guus Mesman: “Het klinkt misschien 
geestig, maar het is bloedserieus. In de 
verkiezingscampagne vroegen wij aandacht 
voor knarrenhoven. In eerste instantie werd 
er wat lacherig gereageerd. Maar als je het 
uitlegt, is eigenlijk iedereen snel overtuigd.” 

Wat is het dan precies?
Loes Dockheer: “In essentie is het een 
woonvorm voor ouderen. Een groep van 20 
tot 25 huishoudens met ouderen kiest er 
met een knarrenhof voor om – met behoud 
van privacy – bij elkaar te gaan wonen en 
elkaar ondersteuning te bieden als dat nodig 
is.” 

Waarom is de tijd nu rijp?
Mesman: “Het fenomeen knarrenhof 
sluit aan bij de trend van deze tijd. 
Verzorgingstehuizen worden gesloten. 
Ouderen dienen steeds langer zelfstandig 
te blijven. Daar is mantelzorg voor nodig. 
Ouderen, die ervoor kiezen om bij elkaar in 
de buurt te gaan wonen, kunnen voor elkaar 
zorgen, maar ook bijvoorbeeld samen zorg 
inkopen.”

Zijn er nog andere voordelen?
Dockheer: “Kijk je naar ouderen, dan 
constateren we met zijn allen dat 
eenzaamheid een probleem kan zijn. Een 
neveneffect van een knarrenhof is dat 
mensen in contact met elkaar komen. Op 
het vlak van de woningmarkt zorgt een 
knarrenhof voor doorstroming. De woningen 
waar de ouderen tot nu toe wonen, 
komen dan immers beschikbaar. Gelukkig 
hebben we bij ons initiatief ook de steun 
van woningcorporatie Stek. Het is onze 
bedoeling dat het toekomstige knarrenhof 
een mix van koop- en huurwoningen wordt.” 

Waarom hebben jullie dit idee via een 
raadsinitiatief gelanceerd?
Mesman: “Als PvdA hebben we een 
eenmansfractie. Een eigen initiatief is een 
mooie manier om de aandacht op ons te 
vestigen. Maar nog belangrijker, ik merkte 
al snel dat collegaraadsleden en het college 
enthousiast waren. Inhoudelijk vond ik het 
een belangrijk punt. Politiek merkte ik dat 
een meerderheid haalbaar was.”

Wat staat er precies in jullie voorstel?
Dockheer: “Het raadsinitiatiefvoorstel is erop 
gericht om hobbels weg te nemen. Maar 
het gaat om participatie. We willen mogelijk 
maken dat de Lissers zelf in actie komen, 
Via de landelijke Stichting Knarrenhof weet 

ik dat veel van zulke initiatieven stranden in 
de bureaucratische molen. Met dit voorstel 
vragen we de gemeente om medewerking te 
verlenen als er genoeg Lissers zijn die in een 
knarrenhof willen wonen.”

Dus er kan gebouwd gaan worden?
Mesman: “Eerst gaan we een 
informatiebijeenkomst en een excursie naar 
een knarrenhof organiseren. Vervolgens 
moet duidelijk worden of er voldoende 
animo is. Er zijn in totaal 20 tot 25 
wooneenheden nodig voor een rendabel 
knarrenhof. Bij de landelijke stichting 
hebben al 14 geïnteresseerde huishoudens 
uit Lisse zich aangesloten. Dus dat is een 
hoopvol begin!”

Gemeenteraad Lisse
De gemeenteraad bestaat uit 19 
leden verdeeld over 6 fracties. Het 
raadspresidium bestaat uit de 6 
fractievoorzitters, voorzitters van de 
commissies en de burgemeester. Elke 
maand vergadert het presidium over 
de concept-agenda’s voor de raad en 
de commissies. Het raadspresidium 
houdt zich ook bezig met procedures 
en het functioneren van de raad 
in algemene zin. Voordat de raad 
besluit, worden de onderwerpen eerst 
in de commissie Maatschappij en 
Financiën en de commissie Ruimte 
en Infrastructuur besproken. De 
raadscommissie neemt geen besluiten, 
maar adviseert de raad.

Zo kunt u raadsleden bereiken
De raad hoort graag wat er leeft in de 
gemeente. Heeft u vragen of wilt u iets 
onder de aandacht van een raadslid 
brengen? Dat kan. Op de website 
van de gemeente Lisse (www.lisse.
nl/bestuur/gemeenteraad) staan de 
contactgegevens van de raadsleden. 
In de openbare fractievergaderingen, 
die meestal op de maandag voor 
de commissie- en raadsvergadering 
plaatsvinden, bent u van harte welkom 
en heeft u de mogelijkheid om in te 
spreken.

Inspreken in de raad of commissie
Wilt u iets kwijt over een onderwerp 
in de commissie dan kunt u bij het 
agendapunt ‘Burger aan het woord’ 
inspreken. In de raad kunt u alleen 
inspreken over onderwerpen die op 
de raadsagenda staan. Elke spreker 
krijgt maximaal 5 minuten, waarna de 
raads-/commissieleden de mogelijkheid 
krijgen om u vragen te stellen. Wilt u 
inspreken in de commissie of de raad, 
meldt u zich tenminste 2,5 uur voor het 
begin van de commissievergadering of 
de raadsvergadering aan bij de griffie 
via 14 0252 of griffie@lisse.nl. Vermeld 
uw naam, adres en telefoonnummer en 
het onderwerp waarover u het woord 
wilt voeren.

Bent u onze Gast van de raad?
De gemeenteraad wil graag haar 
inwoners leren kennen en nodigt 
u daarom graag uit als ‘Gast van 
de raad’. Voorafgaand aan de 
commissievergadering ontvangt 
u de agenda en de bijbehorende 
stukken. U wordt op de avond van 
de commissievergadering om 19.15 
uur ontvangen door burgemeester, 
de griffier en een raadslid. Zij geven 
uitleg over wat het gemeentebestuur 
doet en de raadsagenda van 
die avond. Na afloop kunt u met 
raadsleden napraten. Aanmelden via 
14 0252 of griffie@lisse.nl.

Vraag van Rob Veldhoven 
(NieuwLisse)
“Wat is de beste manier voor 
de burgers van Lisse om 
de energietransitie vorm te 
geven? Er is nog veel onduidelijk en over 
de mogelijke manieren –  bijvoorbeeld de 
inzet van warmtepompen of windmolens – 
is discussie. Hoe kunnen we overtuigen?” 

Antwoord van Jacqueline van 
Dooren (D66)
“Wat een belangrijke en 
dringende vragen! Er is 
inderdaad veel discussie 
en veel onduidelijkheid. Waar blijft dat 
concrete plan?! 
 
Gelukkig is in elk geval een groot deel van 
de oplossing wél duidelijk, makkelijk en 
bovendien gratis of snel terugverdiend. 
Er zijn twee antwoorden: verminderen en 
isoleren. Pak vaker de fiets of het OV, wees 
zuinig op je spullen, maak van Warme 
Truiendag een hele winter en eet minder 
vlees. Het mag wel comfortabel blijven, 

dus ik zou het stapje voor stapje doen. 
Maar ik beloof: je went er aan. Mail me 
voor vragen of tips!

Voor hen die in het gelukkige bezit 
zijn van een huis is er nog een tweede 
oplossing: isoleren. Samen met zo’n 20 
andere Lissers ben ik onlangs opgeleid 
tot energiecoach. Isoleren blijkt de 
eerste grote stap. Het levert een lagere 
energierekening op en is vaak een vereiste 
voor welke energiebron dan ook. Ongeacht 
of je nu al kiest voor vervolgstappen (zoals 
zonnepanelen of een warmtepomp) of dat 
je wacht op het grote plan: goed isoleren is 
geen miskoop. Als dat niet overtuigt…!”

Van uw gemeenteraad
De raad van Lisse is er voor u. Als raadsleden verdiepen we ons in onderwerpen die spelen in onze gemeente, gaan we in gesprek met inwoners, met ondernemers en met elkaar en nemen besluiten. Op deze pagina leest u meer over het werk van de raad en lichten we zaken uit die op dit moment onze aandacht hebben.

Estafettevraag

Aanmelden voor de digitale 
nieuwsbrief?

U kunt deze nieuwsbrief ook digitaal 
ontvangen. Stuurt u dan een e-mail 
naar griffie@lisse.nl.

Agenda
• Commissie Maatschappij en Financiën, 

woensdag 9 oktober
• Commissie Ruimte en Infrastructuur, 

donderdag 10 oktober
• Fractieberaden, maandag 14 oktober
• Gemeenteraad , donderdag 17 oktober
• Gezamenlijke vergadering 

commissie Maatschappij en 
Financiën en commissie Ruimte en 
Infrastructuur, 29 oktober 

• (Begrotings)raad, 7 november

Burgemeester Lies Spruit over het initiatiefvoorstel“Het is bijzonder dat er vanuit de gemeenteraad een initiatiefvoorstel komt dat vervolgens unaniem door raad wordt gesteund. Als burgemeester heb ik het zelf nog niet meegemaakt. Voor Lisse is dit de eerste keer in jaren. Een knarrenhof kan een meerwaarde zijn voor de Lissese woningmarkt. Daarnaast past de opzet van het voorstel goed bij de doelstellingen van de gemeenteraad. Alle partijen vinden het belangrijk om de Lissers te betrekken bij de totstandkoming van het beleid. Eerst wordt onderzocht hoeveel Lissers geïnteresseerd zijn. Als dat er voldoende zijn, kunnen de Lissers zelf het voortouw nemen en zal de gemeente faciliterend optreden.”

Knarrenhof in Zwolle


